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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 12. (mimoriadneho) rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 23. marca 2020 

 
Rokovanie viedol predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut v malej zasadačke 

Magistrátu mesta Košice pri zohľadnení všetkých pripomienok a odporúčaní Regionálneho 
úradu verejného zdravotníctva so sídlom v Košiciach vzhľadom na riziko šírenia nákazy 
nového koronavírusu a ochorenia COVID-19. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prítomných 16 starostov 

a zástupca starostu MČ Poľov  p. Gurbáľová. Z rokovania ospravedlnil starostku MČ 
Šebastovce p. Puzderovú. 

 Program rokovania bol uvedený v pozvánke a uviedol, že dnešné rokovanie bude 
súčasne aj rokovaním krízového štábu. Predpokladá, že dva body budú zlúčené do 
jednej diskusie, t.j. body č. 1 a č. 2. Privítal na rokovaní vedenie mesta a zástupcov 
z magistrátu. Opýtal sa starostov, či majú pripomienky, resp. návrhy ku programu. 
Žiadne neodzneli, preto dal hlasovať o programe ako o celku. 

 
Hlasovanie č. 1 - za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Program bol schválený.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice: Ing. Daniel Petrík a p. Damián Exner  

- - - 
 
Bod č. 1 
Informácia primátora mesta o prijatých opatreniach mesta Košice v súvislosti 
s aktuálnou krízovou situáciou 
 
Bod č. 2 
Informácie starostov o opatreniach prijatých v mestských častiach v súvislosti 
s aktuálnou krízovou situáciou 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Odovzdal slovo primátorovi mesta. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Poďakoval starostom za to, že prišli na rokovanie a dodal, že 

rokovanie bude spojené aj s krízovým štábom a očakáva diskusiu, aby urobili čo najviac 
pre ľudí. Zhrnul udalosti, ktoré sa začali, resp. uskutočnili od začiatku šírenia ochorenia 
COVID-19: 

 dňa 6. 3. Ústredný krízový štáb rozhodol s účinnosť od 9. marca 2020 o zákaze návštev 
vo všetkých nemocniciach, zákaze všetkých školských exkurzií mimo územia SR, 
zákaze návštev v domovoch sociálnych služieb, zákaze návštev v detských domovoch 
a pod.  

 dňa 7. 3. mesto Košice, ako prvé zakázalo verejné zhromaždenia, kultúrno-spoločenské 
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a športové akcie a uzavrelo všetky športové zariadenia, ktoré mesto Košice prevádzkuje 
vrátane telocviční. 

 dňa 9. 3. bol daný pokyn primátora riaditeľom škôl, aby vyšli v ústrety rodičom, ktorí 
nechcú, aby ich deti chodili do školy a od tohto momentu sa postupne začali uzatvárať 
školy. Primátor nemá právomoc školy uzavrieť, iba riaditelia škôl, ktorí môžu udeliť 
riaditeľské voľno. 

 dňa 10. 3. všetci zamestnanci mesta Košice v zriaďovateľskej pôsobnosti, t. j. všetky 
mestské podniky a školy, podpisovali formulár o zdravotnom stave a necestovaní 
v poslednom čase do zahraničia a ak áno, aby ostali v povinnej karanténe. 

 dňa 11. 3. prišlo ďalšie dodržiavanie odporúčaní Regionálneho úradu verejného 
zdravotníctva (RÚVZ) ohľadne zákazu organizovania podujatí pre viac ako 10 ľudí. 

 dňa 12. 3. sa udelilo riaditeľské voľno na všetkých školách, rizikoví zamestnanci dostali 
povinný home Office, MMK ostal uzavretý pre verejnosť a ostal pre zamestnancov 
funkčný jeden vchod do budovy kvôli povinnej registrácií a informácií o pohybe ľudí v 
budove, mestské podniky začali fungovať v núdzovom režime, bola obmedzená, resp. 
vypnutá vzduchotechnika a všetky klimatizácie v mestských budovách a tiež v mestskej 
hromadnej doprave (MHD), uvoľnili sa prvé finančné prostriedky na nákup respirátorov 
pre policajtov, DPMK začal fungovať vo víkendovom režime a zrušila sa možnosť 
nákupu cestovných lístkov u vodiča, začala dezinfekcia MHD, Stredisko sociálnej 
pomoci (SSP) začalo vydávanie obedov v obmedzenej miere pre externých ľudí 
a zriadilo sa krízové centrum a call centrum. 

 dňa 13. 3. bolo spustené call centrum, ktoré je v plnej prevádzke viac-menej 24-hodín, 
t. j. od 7:00 hod. do 19:00 hod. sú prítomní mestskí operátori a od 19:00 hod. je call 
centrum prepájané na operačné stredisko mestskej polície (MsP), je vydaný pokyn 
mesta na dezinfekciu spoločenských priestorov SBD, rozdali sa hygienické balíčky 
zamestnancom, ktorí ostali v práci, t. j. rúško a dezinfekciu, úplne sa uzatvorila ZOO. 

 dňa 15. 3. nastala kontrola osád a Luníka IX, zároveň sa odporúča, aby sa do MHD 
začalo chodiť výlučne s rúškom, spustila sa infokampaň v rómčine v osadách a na 
Luníku IX cez mestský rozhlas a MsP prostredníctvom zvukového záznamu podáva 
informáciu, ako sa Rómovia majú správať, aby sa nezhromažďovali a ostávali doma.  

 dňa 16. 3. sa stalo povinnosťou nosiť ochranné rúško na všetkých pracoviskách, rozdalo 
sa prvých 4000 rúšok. Dodal, že bude rád, ak sa podarí v najbližšom období rozdávať 
v stovkách kusoch, lebo sú zabezpečené dodávky približne v počte 150 až 200 tis., ale 
nie je to isté, či počas transportu do nášho mesta nebudú zastavené. Mesto Košice 
oslovilo viacero dodávateľov. Pokračoval v informovanosti, že dňa 16. 3. boli rozdané 
rúška do neziskových organizácii a občianskych združení, ktoré nedokázali fungovať 
a pracovať s klientmi, začala spolupráca mesta s chránenými dielňami na výrobu rúšok. 
Doplnil informáciu, že prostredníctvom spolupráce so spoločnosťou Faurecia sa podarí 
vyseknúť 100 tis. rúšok z bavlny, ktoré môžu v prípade záujmu obdržať aj starostovia 
MČ a následne bude potrebné rúška ušiť, čiže bude mestom zabezpečený, resp. dodaný 
predpripravený materiál a mestské časti prostredníctvom svojich komunít ich 
môžeudošiť. Pokračoval v podávaní informácií, že v najbližších dňoch každá MČ 
obdrží jeden 1000 litrový kontajner modrej farby, ktorý bude označený a Košičania 
došité rúška môžu tam dávať. Mesto v priebehu dnešného dňa osloví starostov, aby sa 
vyjadrili, kde spomínaný kontajner môže byť umiestnený. Vyrobené rúška, ktoré budú 
do kontajnera dané budú môcť starostovia po vlastnej línii rozdávať tým, ktorí to budú 
potrebovať.  

 dňa 16. 3. bola spustená voda v celom meste a 1x denne pitná voda v osadách, začali sa 
všetky polikliniky viac dezinfikovať a vydal sa zákaz vstupu do priestorov polikliník 
bez rúšok. 
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 dňa 17. 3. odznela informácia, že v meste Košice je funkčný drive-in na odber vzoriek 
s tým, že celé to riadi RÚVZ. Prostredníctvom SMS sú vybraní ľudia, ktorých je 
potrebné otestovať kvôli karanténe. Bol spustený projekt potravinových balíčkov pre 
bezdomovcov, resp. je snaha rozšíriť ich o hygienicko-potravinové balíčky. Svoju 
činnosť začala občianska hliadka na Luníku IX, ktorá je pod kontrolou civilnej ochrany. 
Ide o dohodárov, ktorí denno-denne tak, ako ide informácia v miestnom rozhlase 
o ochorení COVID-19 obyvateľov Luníka IX vyzývajú ich k zodpovednému správaniu. 
Už v tom čase mohli konštatovať, že 80 % obyvateľov MČ Luník IX nosí ochranu 
tváre, teda dýchacích ciest.  

 dňa 18. 3. dochádza k ďalším obmedzeniam v MHD a zároveň sa pre vodičov 
zabezpečili rúška. Sociálne dávky na Luníku IX boli zvládnuté bez problémov 
v spolupráci so štátnou políciou a samozrejme s MsP. Ďalej prebiehali rokovania 
s reťazcami o donáške potravín pre seniorov, taktiež s lekárňami o zabezpečení liekov. 
Mestu Košice bola doručená príručka o koronavíruse z mesta Wuhanu na 
vyžiadanie, ako partnerského mesta. Táto príručka je preložená do slovenského jazyka 
a môže byť mestským častiam zaslaná. V spomínanom čase dochádza k uzavretiu 
krematória a urnového hája na Verejnom cintoríne. 

 dňa 19. 3. prichádzajú ďalšie rúška v počte 1400 na MMK, ktoré boli rozdelené hlavne 
zamestnancom v teréne a zamestnancom MHD. Dochádza k zmene prepravného 
poriadku a cestujúci nemôžu vstúpiť do prepravných prostriedkov bez rúška. 
Tak, ako už spomenul, mesto dnes má objednané približne do 200 tis. rúšok a 15 tis. 
respirátorov. Prebiehajú intenzívnejšie kontroly MsP v reštauráciách, drogériách 
a lekárňach. 500 dávok dezinfekčného roztoku bolo distribuovaných medzi mestské 
podniky a pripravuje sa SMS kampaň pre ľudí nad 45 rokov o tom, že ak potrebujú 
pomoc, aby volali na call centrum. Uviedol, že dňa 22. marca boli opäť na Luníku IX 
a môže skonštatovať, že veľká časť obyvateľov nosí rúška. Taktiež prijal rozhodnutie, 
aby klienti strediska sociálnej pomoci nemali dovolené vychádzať von pre ich 
bezpečnosť. Požiadal starostov o podporu v tomto rozhodnutí. 
Zdôraznil že v Košiciach vznikol call centrum ako jeden z prvých. V rámci 
pripravovanej SMS kampane bude vygenerovaných približne 60 tis. ľuďom, že ak 
potrebujú pomoc, aby volali call centrum. Vygeneroval ich SMS lokátor. Call centrum 
je nastavené v súčasnej dobe tak, že dokáže spracovať 25 virtuálnych liniek, nachádza 
sa tam 5 operátorov. Denne volá od 100 do 150 ľudí. Prichádzajú zo dňa na deň väčšie 
množstvá emailov. Môžu konštatovať, že väčšia časť ľudí nemá dostatočné informácie 
a hlavne seniori sú zmätení. Preto sa musia urobiť ďalšie opatrenia, aby súčasnú situáciu 
vylepšili. Preto sa dnes aj stretli, aby si povedali, aké služby sú zabezpečované či už nad 
rámec svojich povinností v rámci MČ kvôli usmerneniu. Cieľom mesta je ľudí 
usmerniť, získať informácie, pripraviť databázy a zistiť, či občan potrebuje pomoc 
s donáškou obedu alebo s nákupom potravín alebo či potrebuje liekovú službu. Uvažujú, 
že získané informácie by každý večer doručili mestským častiam. Ale je to o diskusii. 
V druhej časti rokovania by rád diskutoval o tom, že by sa malo zvolať neplánované 
mestské zastupiteľstvo, kde na všetky ním spomínané aktivity mesto potrebuje finančné 
zdroje, aby sa dohodli pravidlá, ako budú vyčlenené a nastavené. Ako už spomenul, že 
ľudia volajúci na call centrum si často nedokážu svoj život ovplyvnený opatreniami 
kvôli šíreniu koronavírusu istým spôsobom zmanažovať, zastáva názor, že bolo by 
zmysluplné, aby sa stanovili pravidlá, kedy by mesto Košice celoplošne pre rizikovú 
skupinu ľudí by mali v pravidelných intervaloch dostávať od mesta pomoc formou 
hygienicko-potravinových balíčkov. Kto má byť rizikovou skupinou si musia 
vydiskutovať. 
Ohľadne zvolania neplánovaného MZ uviedol, že ak Rada starostov odporučí, že má 
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zmysel ho zvolať, cieľom mesta je okrem základných opatrení, t.j. rozpočtových, že 
mesto potrebuje milióny Eur na ochranné pomôcky, pre pomoc ľuďom v sociálnej 
oblasti a zároveň by sa navrhlo prijať zmenu Tarify MHD, aby zakúpený časový lístok 
v danom období bol platný o ďalších 60 dní. Uvoľnilo by sa parkovanie, aby ľudia 
nevyužívali MHD, ale vlastné dopravné prostriedky. Konzultoval to aj s ostatnými 
krajskými mestami, ktoré o tom uvažujú tiež. Dnes na základe platnej normy, ktorá bola 
prijatá v rámci rozpočtu, nemá oprávnenie na presuny v rámci kapitálových 
prostriedkov a aby dokázal dostatočnú sumu previesť na položku civilnej ochrany. 
Mesto je dnes nastavené a pripravuje procesy, aby sa znížila výdavková časť rozpočtu, 
pretože je potrebné si uvedomiť, že je úplne jedno, ako dlho bude súčasná kríza trvať, 
dotkne sa to každého jedného starostu a mesta. Musia sa priority úplne nanovo 
prestavať, pretože v tejto chvíli prioritou mesta na najbližšie obdobie budú sociálne 
služby a pomoc. Všetko ostatné by sa malo tejto myšlienke podriadiť. Uviedol, že na 
konci dňa a na konci roka budú musieť skonštatovať, že úlohy, ktoré si na začiatku roka 
stanovili, resp. na konci minulého roka, budú nesplnené. 
Krízový štáb sa stretáva pravidelne každý deň, niekedy aj 2-krát denne, kontrolujú sa 
úlohy a následne sa generujú nové úlohy. Od dnešného dňa bude krízový štáb rozšírený 
a budú prítomné aj zložky štátu. Skonštatoval však, že štát s mestom absolútne 
nekomunikuje, okresný úrad sa rokovaní nezúčastňuje. Prítomní sú len hasiči 
a riaditeľka RÚVZ. Všetko od štátu, ako sú uznesenia prichádzajú na mesto s veľkým 
oneskorením. Mesto informácie získava len z médií. Mesto písalo Vláde SR, aj 
ministerstvu, že urýchlene potrebujeme, aby začali počúvať primátorov miest a mohli 
tak začať rozprávať o problémoch, s ktorými sa mestá potykajú. Problémom je, že 
hlavný hygienik dáva len odporúčania, ale kompetencia primátorov žiaľ na 
odporúčaniach nefunguje. Požiadal p. Ferjenčíka, aby podal ďalšie informácie. 
 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Doplnil, že kontakty s RÚVZ sú na dennej 
báze. Podľa štatútu mesta, starostovia sú členmi krízového štábu, ale neboli zvolávaní, 
až dnes, nakoľko je aj rokovanie Rady starostov. Ochranné pomôcky, ako sú respirátori 
sú dnes vo finančných rozdieloch aj 30 Eur a to isté platí aj pri rúškach, kde je rozdiel 
na tom istom type 3,10 Eur. Zo strany mesta bola podaná žiadosť na Správu štátnych 
hmotných rezerv a zajtra sa posiela ďalšia. Dôležité je, že krízový štáb sa musel 
pripraviť na ďalší spôsob na základe skúsenosti s výskytom koronavírusom vytipovať 
niektoré základné školy, ktoré by eventuálne po schválení zdravotníckym personálom 
vyhovovali ako zariadenie vyčlenené pre zdravotníctvo. Momentálne sa čaká na 
schválenie, ktoré áno a ktoré nie.  

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že odzneli informácie, čo všetko mesto 

urobilo. Preto požiadal starostov, aby sa vyjadrili a podali informácie, aké kroky boli 
urobené z ich strany tiež. Otvoril rozpravu k bodu č. 1 a č. 2. 

 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: MČ riešila bezdomovca, ktorého vzala jedna 

rodina. Bezdomovci sú témou, ktorá Košičanov a MČ trápi, tiež Demeter, kde sa urobili 
opatrenia – obyvatelia boli rázne poučení. MČ šije rúška, ktoré následne rozdávajú. 
Uzatvorili všetky ihriská, športoviská. Požiadal primátora, že tak ako mesto, tak aj MČ 
majú problém schváliť rozpočty. MČ Sídl. Ťahanovce nemá schválené kapitálové 
prostriedky a nevie sa pohnúť ďalej. Opýtal sa, či mesto nevie MČ poskytnúť malú 
zasadačku pre rokovanie miestneho zastupiteľstva zadarmo. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Je potrebné overiť a pozrieť zákon, či zastupiteľstvo nemá byť 
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vykonávané v obci. 
 Ku bezdomovcom uviedol, že mesto spustilo projekt, kedy pripravuje potravinové 

balíčky a rozbieha sa ich registrácia. Je snahou, aby sa združovali buď na Bosákovej, 
alebo u sestričiek Vincentiek. Pripravujú pre nich zároveň aj hygienické balíčky. Mesto 
Košice uvažuje o príprave miesta s obývacími kontajnermi, ale žiaľ mesto nemá 
kompetenciu takú, ako mesto Bratislava. Krízový štáb má vytypované miesta - budovy 
pre prípadnú potrebu pre ľudí, ktorí musia byť v karanténe. Tieto plány sú v tejto chvíli 
na RÚVZ.  
 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Bolo zdôraznené, že najväčší dôraz treba venovať 
sociálnym službám, predovšetkým v udržaní v ich kvalite a v rozsahu ako zo strany 
mesta, tak aj MČ. V rámci MČ Juh, kde sídli najviac seniorov v rámci mesta sa podarilo 
zachovať v prevádzke zariadenie opatrovateľskej služby (ZOS), opatrovateľskú službu 
a hlavne jedáleň pre dôchodcov na Vojvodskej ulici, ktorá ale v súčasnej situácii 
funguje na balíčkovanej strave. O túto stravu je veľký záujem a denne sa vydá 200 až 
220 obedov. Najali si 4 osoby formou dobrovoľnosti na službu zabezpečovania nákupov 
pre občanov. Občania sú o tejto službe informovaní prostredníctvom internetovej 
stránke MČ. Poďakoval mestu za dodané ochranné rúška, ale uviedol, že ochranné 
pomôcky a rúška sú potrebné aj pre obyvateľov v malometrážnych bytoch, ktorých je 
700. Dodal, že minulý týždeň zo strany MČ poslali vedúcej sociálneho referátu 
špecializovanú požiadavku na počty ochranných rúšok a ďalších pomôcok, ako napr. 
rukavice.   

 
p. Polaček, primátor mesta: Pre opatrovateľky bol vydaný celomestský pokyn, aby sa 

venovali opatere klienta, pomohli s nákupom a všetky pridružené služby boli v tejto 
chvíli obmedzené, resp. zastavené. 

 Ku jedálni na Vojvodskej sa vyjadril, že kapacity vývarovní, hovoril aj so starostom p. 
Ténaiom, že sú obmedzené a na Vojvodskej je dohodnuté, že vedia uvariť denne 1600 
obedov za cenu 3,60 Eur vrátane dopravy. Je však potrebné, aby sa množstvo obedov na 
dennej báze pohybovalo na úrovni 5 tis.  

 Ochranné pomôcky. Áno, je to zlomok toho čo dostali a koľko je potrebných. Verí ale, 
že zajtra dorazí zásielka, ktorá bude postupne distribuovaná do MČ. Snahou mesta je, 
aby sa do MČ rúška rozdávali nie v desiatkach, ale v stovkách, aby boli dodané všade 
tam, kde je treba. Ceny ochranných pomôcok majú tendenciu zo dňa na deň po troške 
klesať. Nakupovať sa oplatí v sto tisícoch. Dodal, že predpoklad pre mesto Košice, ak 
by chcelo fungovať do konca mája, potrebuje 5 mil. jednorazových rúšok. Čo je 
samozrejme nedosiahnuteľné číslo.  

 Malometrážne byty. Áno, o tomto probléme vedia, čaká sa na rúška a chcú tam dodať aj 
hygienicko-potravinové balíky. 
 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Všetky opatrenia boli v MČ 
prijaté, čo sa týka denných centier, spoločenských centier a pod., taktiež niektorí aktívni 
seniori z denných centier šijú rúška z bavlny a distribuujú ich seniorom, ktorí prejavia 
záujem. Vyjadril sa ku službe v rámci obedov pre seniorov. Komunikovali s p. 
Sýkorovou. Pánom primátorom bolo spomenuté, že ľudia by sa mali hlásiť a následne 
by sa mali poskytnúť informácie. Vidí sa mu to komplikované z dôvodu, že ak mesto 
zašle MČ nejaké informácie s telefonickými údajmi a následne má MČ ich kontaktovať 
považuje za zdĺhavé. MČ má cez 5 tis. obyvateľov nad 65 rokov a v prípade služby 
roznáške nákupov potravín pri počte 600 – 700 týždenne nie sú schopní to zvládnuť 
kapacitne, technicky a pod.. Predbežne sa MČ dohodla s predajňou Fresh, že 2-krát 
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týždenne zabezpečí roznášku a 3-krát týždenne objednávku v istých časových 
horizontoch do stanovenej výšky sumy. Sú v tom opatrní, pretože sa musia nastaviť 
jasné pravidlá, aby sa zamedzilo zneužívaniu. Projekt zatiaľ nespustili, lebo potrebujú 
veľa vecí prediskutovať ešte. Požiadal o bližšie informácie ohľadne predpripraveného 
materiálu pre ušitie rúšok prostredníctvom spoločnosti Faurecia. 
 

p. Polaček, primátor mesta: Súhlasí, že službu nákupov potravín je potrebné riešiť cez 
ponukový list, ktorý bude ponúkať napr. 20 základných potravín. Ohľadne call centra sa 
chce poradiť so starostami, čo je najjednoduchšie. Vedia ľudí vytriediť a podať 
informácie, ktoré osoba nadiktuje – napr., že osoba je samostatne žijúca, má vek a je 
v núdzi. Sú v procese, kedy to vedia ešte nastaviť a vyprecizovať, aby dostali od ľudí tie 
správne a relevantné údaje. Je potrebné ale so starostami MČ oddiskutovať, či je možné 
takto postupovať, že požiadavky ľudí na základe dohodnutého kľúča – pravidla, z call 
centra každý večer z mesta zašlú MČ podľa príslušnosti a či MČ sú schopné ľudí 
obvolať a následne získať informáciu, ktorú treba. Na druhej strane, ak sa vyberú 
systémom plošnej pomoci pre občanov napr. 65 + a dostanú hygienicko-potravinovú 
pomoc, spomínané nákupy by mali eliminovať. 

 Čo sa týka obedov, mesto komunikuje aj so spol. Bolt, ktorá pripravuje novú aplikáciu – 
platformu, od ktorej očakávajú pomoc v rámci roznášky. Problémom je, že nebudú 
fungovať v hotovostných platbách. Cena za dopravu sa bude pohybovať od 50 centov 
do jedného eurá. Mesto komunikuje aj s Antikom, ktorý vyvíja svoje aplikácie, ktoré 
môžu mestu napomôcť. Požiadal námestníka, aby informoval o spolupráci so spol. 
Faurecia. 

 
p. Gibóda, námestník primátora mesta: Mesto objednalo materiál na dvojvrstvové bavlnené 

rúška a spol. Faurecia vysekne z daného materiálu tvar v rozmere 20 x 20 cm pre ušitie 
rúška. K tomu sú objednané šnúrky na zaväzovanie, pretože gumičky sú nedostatkovým 
tovarom. Podal informáciu, že spoločnosť by mala šiť rúška z látky, ktorá bude 
obsahovať striebro.  

 
p. Polaček, primátor mesta: O skutočnosti, že sú vyseknuté kusy látok na šitie rúšok budú MČ 

hneď informovať, aby im bol dodaný materiál. Na ušité rúška budú slúžiť spomínané 
kontajnery, od ktorých budú mať starostovia kľúče. 

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Jednorazové rúška sa mu pri cenách zdajú 

drahé a skôr by bol za látkové. Týmto smerom by sa mesto malo vybrať. 
 Kontajnery na rúška. Ako zabránia tomu, aby do 1000 litrového kontajnera nebolo 

vhodené aj niečo iné, ako spomínané ušité rúško? Všetky rúška sa budú potom prať? 
Lebo nie sú jasné pravidlá, ako sa rúška majú do kontajnera vhadzovať. 

 Opatrenia pre seniorov. Call centrum nech zabezpečuje mesto, ale čo sa týka nákupov, 
nevie si predstaviť, aby to prechádzalo cez mesto. MČ spustila pre svojich občanov 
službu, že môžu volať priamo do predajne alebo na úrad MČ. Volajúceho občana vedia 
do minúty preveriť a zistiť, či spĺňa všetky podmienky. Preto čo sa týka pomoci 
nákupov seniorom, odporúča to ponechať v kompetencii MČ. Čo sa týka obedov tu 
môže mesto participovať a zobrať nad tým záštitu. 

 
p. Polaček, primátor mesta: V call centre nie je cieľom prijímať objednávky od občanov, ale 

volajúceho občana v núdzi odovzdať mestskej časti, ktorá následne vyhodnotí občana, 
či nezneužíva systém a pomoc naozaj potrebuje. Mesto očakáva pomoc od MČ, že 
poskytne databázu občanov nad 65 rokov, ktorým mesto vie zabezpečiť plošný servis. 
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Kontajnery – nepredpokladajú, že sa bude do kontajnera okrem rúška vhadzovať niečo 
iné.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Podľa jeho názoru je jednoduchšie, že 

ušité rúška od dobrovoľníka, by sa mali odovzdať priamo na úrade. Tak bude aspoň 
istota, že od koho a v akom stave sa rúška prevzali.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Neide o funkcionalitu, ale ide o možnosť.  
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, či budú kontajnery odlíšené, 

resp. nejako označené a či rozdávanie rúšok z kontajnera bude čisto v kompetencii 
starostu? 

 
p. Polaček, primátor mesta: Áno.  
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: (pozn.: tech. problém s nahrávkou) 
 
p. Polaček, primátor mesta: Celú sekciu sociálnych vecí má na starosti Richard Dlhý. 
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: (pozn.: tech. problém s nahrávkou) 
 
p. Polaček, primátor mesta: Ku obedom uviedol, že na Vojvodskej ulici je voľných 1400 

obedov. Nemá zmysel riešiť novú vývarovňu. V rámci škôl mesto nevie školy otvoriť 
pokiaľ sa nezmenia pravidlá hlavného hygienika alebo RÚVZ. 

 Stredisko sociálnej pomoci a všetci tí, ktorí pred časom dodávali jedlá z prirodzených 
príčin externý výdaj zavreli kvôli ochrane ľudí. 

 Čo sa týka školských zariadení a platov, vždy sa vstupuje do vyjednávania s odbormi. 
Odbory boli štátom usmernené, že ide o prekážku v práci a vyjednávanie neprichádza 
do úvahy. Dovolenka môže byť nariadená zamestnávateľom, ale s dvojtýždňovým 
oznamovacím predstihom. S odbormi je magistrát v jednaní, že v prípade, že to nebude 
o čerpaní dovolenky, aby bola mzda znížená na úroveň 75 %. 

 O forme prebiehajúceho vyučovania na školách poinformuje p. námestníčka. Zároveň 
dodal, že nie je priestor na kritiku, pretože RÚVZ mestu nedalo žiadny písomný pokyn. 
Informáciou je buď uznesenia vlády, ktoré prichádzajú s 5-dňovým meškaním. Ďalej sú 
to usmernenia od hlavného hygienika. Môže skonštatovať, že spolupráca zo štátu 
nefunguje. Mesto každý deň zasiela mestským častiam tlačové správy a informácie, 
ktoré mesto prijalo. Nemá vedomosť o tom, žeby v niektorej mestskej časti bolo treba 
niečo riešiť urgentne.  

 Záchranné stanice. Mesto Košice nemá kompetenciu, lebo je to vecou RÚVZ, ktorý by 
musel vydať pokyn a následne úlohu dať mestu.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Vyjadril sa ku 1400 obedom pre seniorov cez 

Vojvodskú. Nevie si to predstaviť, ako to MČ má zabezpečovať.  
 
p. Polaček, primátor mesta: A ak by to varila školská jedáleň? Uviedol, že Vojvodská je 

pripravená na akýkoľvek model. Požiadal p. námestníčku, aby sa vyjadrila ku školstvu. 
 
p. Gurbáľová, námestníčka primátora mesta: Mesto uvažuje, že bude centrálne poskytovať 

pomoc pri zabezpečovaní online vyučovania. Ale riaditelia škôl povedali, že si to vedia 
zabezpečiť samy, pretože majú veľmi dobre nastavené systémy. Skúsenosti po pár 
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dňoch už ukazujú, že to naozaj funguje. Učitelia zadávajú úlohy a našli aj systém 
hodnotenia žiakov na zadané úlohy. Dodala, že veľmi dobré výsledky sú z online 
vyučovania zo ZÚŠ, pretože učiteľ so žiakom komunikuje cez Viber, Messenger. Čo sa 
týka nepedagogických zamestnancov, aj keď sú doma kvôli prekážke v práci, raz za čas 
do práce prídu kvôli tomu, aby dezinfikovali priestory, upratovali a pripravovali budovy 
na opätovné spustenie prevádzky. 

 
p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Čo sa týka stravy, mestská časť má zabezpečený 

rozvoz stravy a obyvateľov upozornil na možnosť objednať si stravu cez Vojvodskú. 
Rúška šijú taktiež prostredníctvom 5-tich žien, ktoré budú postupne rozdávať. Taktiež 
uviedol, akými opatreniami bol zabezpečený miestny cintorín. Spomenul aj detské 
ihriská, ktoré je potrebné uzatvoriť tiež. Podľa jeho názoru kontajnery sú vhodnejšie pre 
veľké mestské časti, pretože do malých to nemá zmysel. 

 
p. Polaček, primátor mesta: MsP dostala včera pokyn prekontrolovať všetky detské ihriská. 

Boli tam minulý týždeň umiestňované informačné tabule, ale poniektoré boli zničené. 
Bude sa to robiť preto nanovo. Uviedol, že mesto dostalo kontajnery sponzorsky od 
firmy Kosit a firma Faurecia taktiež látky pre šitie rúšok vysekne zadarmo. Poznamenal, 
že nosiť rúška bude dlhodobou záležitosťou. Ohľadne cintorínov a ich problémov 
uviedol, že mesto malo problém, že ľudia si začali vybavovať pohrebné miesta a pod. 
a začali navštevovať kancelárie. Preto ich museli následne zatvoriť. 

 
p. Mikluš, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Opýtal sa, či v rámci obedov cez Vojvodskú,  

nie je jednoduchšie, aby sa občan prihlásil priamo tam? S tým, že sa nastavia, resp. 
stanovia kritéria, napr. – vek nad 65 rokov, samostatne žijúci občan, atď. Aj v ich 
mestskej časti sa rúška šijú, ktoré sa následne rozdávajú. K dnešnému dňu rozdali cez 4 
tis. rúšok. Zabezpečujú rozvoz potravín a MČ, resp. občania sa nahlasujú do predajní, 
ktoré sa v MČ nachádzajú vo vopred stanovených časových intervaloch a následne 
potraviny občanom roznášajú zamestnanci mestskej časti. Ihriská sú uzatvorené tiež. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Každý občan má možnosť na Vojvodskú zavolať a objednať 

obed. Na druhej strane, ak máme klientov, ktorí potrebujú zabezpečiť stravu a sú 
poberateľmi všetkých pravidiel v rámci VZN, teda majú nárok na dopravu a na úľavu, 
takýto klienti by mali prejsť cez mestskú časť, aby im mesto mohlo všetky veci vybaviť 
a následne doplatiť za nich rozdiel a tiež, aby sa podaril urobiť systém, pretože niekde 
funguje lístkový systém. Teda ide o to, aby MČ identifikovali tých klientov, ktorí majú 
nárok na pomoc - na príspevok od mesta. V rozpočte je určená položka do 100 tis. Eur 
v rámci sociálnych služieb a je predpoklad, že sa táto položka bude musieť navýšiť, 
pretože sa zväčší skupina ľudí využívajúca tieto služby. Príspevok na obed jedno euro 
majú v súčasnej dobe nárok dôchodcovia, ktorých dôchodok nepresahuje sumu 415 Eur. 
Dodal, že mesto vie zazmluvniť Vojvodskú a uvoľní taký počet obedov, ktoré MČ 
potrebujú. 

 
p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Vyjadril sa k zvolaniu mimoriadneho mestského 

zastupiteľstva. Bol by rád, keby sa povedal aj program zasadnutia MZ, keďže ho majú 
odporučiť alebo neodporučiť. V súčasnosti platí zákaz organizovania verejných akcií 
a nikto nepovedal, resp. nepočul, od akého počtu sa má tento zákaz aplikovať. 
Spomenuté RÚVZ bolo, že je to nad 10 osôb. Požiadal o vysvetlenie v tejto veci aj 
vzhľadom na to, že musia zvažovať aj svoju ochranu zdravia, keďže poniektorí 
starostovia sú aj poslancami mesta, resp. ochraňovať okolie, t. j. pracoviská mestských 



9 
 

častí, kde pôsobia. Zákon č. 369 o obecnom zriadení hovorí, že mestské zastupiteľstvo 
rokuje v zbore a zastupiteľstvá sú spravidla verejné. V médiách odzneli príspevky, že 
niektorí poslanci a starostovia miest a obcí na Slovensku by chceli, aby sa umožnilo  
hlasovať per rollam, čo ale v dnešnej dobe legislatíva neumožňuje. Preto sa opýtal 
primátora, aká je predstava na zvolanie mimoriadneho mestského zastupiteľstva, aby 
bola naplnená aj ochrana zdravia, aj zákaz realizovať verejné podujatia, ale zároveň 
prijať spomínané nevyhnuté rozpočtové opatrenia.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ku technickým záležitostiam ku zvolaniu MZ sa vyjadrí po 

ukončení diskusie ku sociálnym záležitostiam. 
 
p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Upozornil starostov, že mali by byť súčasťou systému 

Epsis, ktorý zabezpečuje to, že všetky uznesenia vlády, vyhlášky napr. ministerstva 
zdravotníctva sú automaticky doručované. Toto funguje a sú tak informovaní 
o všetkom. 

 
p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Od 10. 3. boli uzatvorené škôlky, plaváreň, 

múzeum V. Löfflera. Pri rozdávaní rúšok uviedol príklad z praxe, že pracovníci úradu 
musia fantasticky v zlomku sekundy zhodnotiť, či občan má 65 rokov a zhodnotiť, či 
klame, ak si pýta ďalšie rúška, lebo ich potrebuje. Je to problém, lebo rúšok sa už 
rozdalo dosť a napriek tomu nemajú pokrytých všetkých svojich seniorov. V MČ majú 
seniorov nad 75 rokov v počte 2 303 a nad 65 rokov 5 032. Preto je ozaj rúška adresne 
doručovať. Vhodné by bolo a boli by radi, keby im pomohli pri roznášaní rúšok aj 
mestskí policajti. Musia sa ujednotiť, čo sa týka rozvozov. Obrátil sa na prítomného 
náčelníka MsP a požiadal ho, aby policajti dohliadali – odkontrolovali – v týchto 
časoch, kedy sa vonku takmer nikto z občanov nezdržiava, na bezdomovcov, ktorí 
naďalej robia neporiadok v okolí kontajnerov.  

 
p. Polaček, primátor mesta: V súčasnosti nie sú k dispozícii všetci policajti. Nemajú dostatok 

policajtov, aby sa riešili základné veci. Mesto prijalo normu, že ak niekto súrne 
potrebuje rúško, pridelia na osobu max. 2. Bezdomovcov ale riešia iným spôsobom, 
pretože je to naozaj vážna situácia, nakoľko nefungujú základné funkcie štátu. MsP 
preveruje budovy, bytovky, ďalej či sa ľudia správajú zodpovedne, atď. Nie je preto 
možné dať policajnú hliadku na rozvoz rúšok, pretože policajtov je málo.  

 
p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Požiadal primátora, aby mesto neobjednávalo 

jednorazové rúška v počte 5 mil., pretože sa to neoplatí tak, ako bavlnené. Okrem iného 
o nejakú dobu budú jednorazové rúška poletovať, ako igelitové sáčky v okolí 
Kauflandu. Uviedol, že mestská časť zabezpečila látkové rúška do každej domácnosti 
jedno a pre každého seniora nad 60 rokov, plus pár gumených rukavíc. Rúška 
zabezpečili z obecných peňazí, lebo nestihli ich šiť samy. Opýtal sa, v akom stave 
a v akom počte má civilná ochrana (CO) plynové masky? Apeloval na kolegov, aby 
v tejto ťažkej dobe, urobili voči obyvateľom krok a ponížili si svoje platy 
o percentuálne navýšenie, ktoré majú schválené, pretože ľudia prichádzajú o prácu, 
nevedia z čoho budú platiť hypotéky, atď.    

 
p. Polaček, primátor mesta: Jednorazové rúška sú jediná komodita, ktorú vie mesto 

zabezpečiť v dodacej lehote 4 až 5 dní. Pri respirátoroch je dodávka 3 týždne. Áno, 
jednorazové rúško by sa štandardne malo použiť 2 hod. a potom vyhodiť. Mestu sa 
v súčasnej dobe podarilo zohnať rúška za 85 centov za kus, pričom sa dnes ceny 



10 
 

pohybujú na úrovni 1,30 Eur. Dodal, že plynové masky nie sú použiteľné na 
koronavírus. Sklady CO sú plné masiek.  
Dodal, že na najbližšom zasadnutí MZ si navrhne zníženie platu na základný plat. 

 
p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Informoval starostov, že vie o možnosti objednať si 

rúška od firmy Tatra Svit, ktorá ponúka látkové rúška za 2,35 Eur. Ponuka prišla cez už 
spomínaný Epsis. Požiadal viac informácií aj o ďalších ochranných pomôckach, pretože 
rúška to nie je všetko, ale zaujíma sa napr. o ochranné obleky, štíty, okuliare, rukavice. 
MČ Západ konzultuje s RÚVZ o možnosti dezinfekcie kontajnerových stanovíšť. 
Chceli by to robiť. Informoval prítomných, že postúpil na ministerstvo hospodárstva list 
ohľadne časov, kedy môžu dôchodcovia si chodiť nakupovať, aby sa to ujednotilo.   

 
p. Polaček, primátor mesta: Vyjadril svoj názor, že najradšej by túto možnosť pre seniorov 

zrušil, pretože z jeho pohľadu ide o obyčajný biznis plán obchodných reťazcov. 
Požiadal, aby nenechali seniorov na toto zlákať, pretože nie je to pre nich bezpečné 
prostredie. Sú tam klimatizácie, vzduchotechniky. Spoločnosť Tatra Svit dnes nemá 
materiál na šitie. Mesto má kontakty na firmy, ktoré vedia väčšinou suchou parou 
dezinfikovať objekty, resp. priestory a vie ich poskytnúť. Má zmysel to robiť, pretože 
zvažujú, ktoré verejné miesta dezinfikovať, ako napr. tlačidlá na semaforoch, madlá, 
schodiská. Požiadal p. Ferjenčíka, aby podal informáciu, čo všetko mesto nakúpené má, 
resp. čo má objednané v rámci ochranných pomôcok, aké centrálne zásobovanie sa 
plánuje. 

 
p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: K dnešnému dňu má mesto objednaných 150 

tis. jednorazových rúšok. Upozornil, že aj respirátory sú spravidla jednorazové. Pri 
bavlnených rúškach je potrebné brať v úvahu, aká je hustota látky, aká je priepustnosť. 
Čítal z dokumentu, že do dnešného dňa Svetová zdravotnícka organizácia (WHO) 
nevydala žiadny pokyn na nosenie ochranných prostriedkov mimo zdravotníckych 
zariadení. Zároveň sa v dokumente spomína, že doporučujú sa respirátory FFP2 a FFP3, 
ktoré sú ale celoštátne nedostupné. V súčasnej dobe mesto má 300 párov ochranných 
rukavíc. Objednaných je ďalších 500 párov. Ochranné masky a ochranné rúška civilnej 
ochrany sú pre potreby počas vojnového stavu, teda pre bojové otravné látky. Tieto 
masky nie sú účinné na biologické látky. 

 
p. Polaček, primátor mesta: Ak by mesto chcelo zabezpečiť respirátory pre ľudí v teréne, 

napr. pre mestských policajtov, potrebovali by denne 800 až 1000 kusov. Respirátory sú 
tiež označované aj americkými normami B95, a sú to náhrady za európsku normu FFP2. 

 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Nemocnica Šaca bola prednostne určená pre 

hospitalizáciu pacientov ochorenia COVID-19. Veľmi ho nepotešilo, že nemôžu chodiť 
do práce verejnoprospešní pracovníci, tzv. VPP, pretože MČ ich využívala na 
zabezpečenie čistoty verejných priestranstiev, atď. a podľa vývoja situácie, 
pravdepodobne osloví mesto, aby mu v tom pomohlo. Teraz má k dispozícii 
dobrovoľníkov a dohodárov. V MČ sa nachádzajú 4 obytné domy, v ktorých bývajú 
Rómovia a potrebujú zabezpečiť dezinfekciu spoločných priestorov. Uviedol, že určite 
privíta možnosť, ak mesto dodá materiál na ušitie rúšok, lebo vie o domácnostiach, 
ktoré rúška šijú a poteší ich polotovar - materiál, aby šili nielen pre potreby rodiny. Ku 
kontajneru na rúška uviedol, že je to zbytočný medzičlánok, pretože ľuďom podáva 
informácie prostredníctvom rozhlasu a ušité rúška dobrovoľníci prinesú na úrad MČ. 
Tiež si myslí, že kontajner je vhodný skôr do veľkých MČ. Skôr jeho MČ potrebuje 
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dezinfekčné prostriedky. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Dezinfekčné prostriedky budú riešiť na krízovom štábe, aby sa 

centrálne začali nakupovať.  
 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Mestská časť opatrenia súvisiace 

s koronavarísom začala implementovať už 27. februára. Ochranné pomôcky pre 
zamestnancov úradu sa im podarilo naskladniť dostatok. Tiež sa šijú rúška a do projektu 
sa zapojilo 35 dobrovoľníkov a pridali sa k nim aj zamestnanci úradu. Tiež víta ponuku 
od spoločnosti Faurecia a MČ má záujem o spomínané polotovary. K dnešnému dňu sa 
im podarilo odovzdať 4 tis. rúšok a pokračujú v tejto činnosti ďalej. Uviedla, že MČ 
nebude mať záujem o kontajner na rúška, pretože vidí tam dosť veľké riziko, lebo rúška 
tak môžu šiť aj infikované osoby. Sociálne služby taktiež MČ poskytuje. Rozvoz stravy 
zabezpečuje pre MČ spol. Frucona.   

 
p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: Obrátil sa na primátora s prosbou, aby aj MČ mohla 

byť nápomocná pri šití rúšok, ale potrebujú na to stroje, ktoré nemajú. Šijacie stroje 
však má Stredná technická škola, ktorá má elokované pracovisko na Luníku IX, 
v ktorom sa nachádza komplet vybavená dielňa so strojmi. A ak by riaditeľ priestor 
sprístupnil, osloví študentky, ktoré školu navštevujú, aby šili rúška z polotovarov, ktoré 
dodá mesto. Ale požiadal aj p. primátora, aby oslovil v tejto veci VÚC, keďže sú 
zriaďovateľom školy. Tiež je toho názoru, že kontajner na rúška pre Luník IX nie je 
vhodný, lebo ušité rúška rozdajú svojim obyvateľom.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Poďakoval za podnet a bude ho tlmočiť na VÚC. Uviedol, že kraj 

šije denne 5 tis. rúšok cez školské strediská.  
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu. Predniesol návrh uznesenia, aby Rada 

starostov zobrala na vedomie prednesené informácie.  
 
Hlasovanie č. 2 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 3 
Návrh na mimoriadne zasadnutie MZ a prijatie ďalších opatrení v meste Košice 
v súvislosti s aktuálnou krízovou situáciou 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Neexistuje legislatíva, ktorá by povedala, že zastupiteľstvo má 

konať inak, ako sme zvyknutí, preto musia rokovať v zbore. Zákaz sa na nich 
nevzťahuje, pretože tak ako zamestnanci prichádzajú do U.S.Steelu, tak aj poslanci 
majú svoj mandát vykonať. Skôr je to na posúdení každého jedného poslanca, či svoj 
mandát v daný deň využije alebo nie. Mesto sa bude snažiť o čo najbezpečnejší spôsob. 
Zdôraznil, že verejnosť nie je možné z rokovania vylúčiť, ak nie je prijaté opatrenie, 
ktoré by hovorilo o tom, že je povinné vylúčiť verejnosť z bezpečnostných dôvodov. Ak 
by chceli prijať pre mesto niečo zásadné, nemôžu ju vylúčiť. Opatrenia budú 
nasledovné: novinári sa budú musieť akreditovať, prítomná bude úzka skupina 
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zamestnancov, ktorých práca bude so zastupiteľstvom súvisieť, bude šachovnicové 
sedenie, aby bol dodržaný bezpečný rozstup a to isté bude platiť pre verejnosť. 
Verejnosť bude musieť byť registrovaná a do zasadacej miestnosti podľa dostupných 
informácii sa vpustí do 40 ľudí. Pred rokovaním bude miestnosť nanotechnológiou 
dezinfikovaná. Posnažia sa, aby respirátormi mohli zabezpečiť všetkých prítomných, 
ktorých vek bude nad 60 rokov. Samotný program neplánovaného zasadnutia by 
predstavoval body týkajúce sa zloženia sľubu poslanca p. Tobáka. Ďalej poslanci by 
v druhom bode vyhlásili núdzový stav – krízy v meste. Tretím bodom bude návrh na 
zmenu rozpočtu mesta – navrhuje sa suma 1 mil. Eur vyčleniť na ochranné pomôcky 
pre mesto a minimálne 1 mil. uvoľniť na sociálne záležitosti – pomoc obyvateľstvu. 
Ochranné pomôcky idú cez položku civilná ochrana, ktoré sa pokúsia následne 
nárokovať od štátu. Dnes ale stav nie je vyhlásený technicky tak, aby vedeli povedať, že 
je tu nárok na finančné prostriedky. Všetko sa účtuje tak, aj sa to nastavuje, aby mesto 
vedelo promptne reagovať. V rámci sociálnych výdajov ide o to, aby sa pripravili 
hygienicko-potravinové balíčky. Je to na poslancoch mesta, aby si povedali, v akom 
intervale balíčky chcú robiť a pre ktorú skupinu ľudí. Peniaze v tejto chvíli sa budú 
čerpať z Rezervného fondu. Ďalšia časť uznesenia by mala hovoriť o zaviazaní mesta, 
aby zároveň pripravilo opatrenie na rozpočtovú zmenu, ktorá bude riešiť škrtnutie 
výdajov v ostatných položkách. Ďalšie body by sa mali týkať zmien VZN ohľadne 
sociálnych služieb, parkovania. Parkovanie by malo byť bezplatné, aby ľudia 
nevyužívali MHD, ale vlastnú dopravu. Tiež sa bude rokovať o zmene Tarify v MHD, 
aby sa časovým lístkom platným v mesiaci marec predĺžila platnosť o 60 dní. Dva body 
sa budú týkať aj čerpania eurofondov. Zvažuje sa zaradiť aj bod, ktorý sa ešte musí právne 
vyriešiť a týka sa opatrení – pravidiel v rámci verejných priestorov, pretože štát sa nemá 
k činu. Zaradený bude aj bod s návrhom úpravy platu primátora. Neplánované zasadnutie 
MZ navrhujú zvolať 26. marca. Ak starostovia súhlasia, bude im zaslaná výzva, aby v rámci 
evidencie obyvateľstva vyselektovali niektoré skupiny obyvateľstva na báze veku, aby na 
zasadnutí MZ vedeli rozprávať aj v konkrétnych číslach, ak by pomoc mesta išla ľudom 
napr. nad 65 rokov, alebo pre inú skupinu, aby vedeli povedať finančnú schému.  

 
p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Navrhuje vylúčiť verejnosť 

zo zasadnutia. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Zákon to nedovoľuje. Verejnosť môžu požiadať, ale nie zakázať. 

Meranie teploty ešte nič nerieši, ale nebráni sa. Povinná bude prezentácia. Spomenul aj 
aplikáciu MS Teams, ktorá bude nápomocná pri zabezpečení základnej funkcionality 
mesta, ale nemôže nahradiť mestské zastupiteľstvo. Je potrebné vedeniu mesta vedieť, 
či je ochota zvolať neplánované zastupiteľstvo. 

 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Predniesol návrh na uznesenie, aby Rada starostov 

odporučila zvolať mestské zastupiteľstvo z dôvodu úpravy rozpočtu pre prípad 
dôkladného zabezpečenia civilnej ochrany v meste Košice za predpokladu hygienicko-
bezpečnostných predpokladov.   

 
Hlasovanie č. 3 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
 
p. Polaček, primátor mesta: Poďakoval sa starostom za to, že napriek tomu, že sa vystavili 

riziku, prišli na rokovanie. 
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Záver rokovania 
 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut ukončil 12. rokovanie Rady starostov 
v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za ich účasť. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

    Ing. Ján Nigut 
 predseda Rady starostov 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa 23.04.2020 
Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 

 

Ing. Daniel Petrík ............................................................... podpísal dňa: 28.04.2020 
 
 
p. Damián Exner .............................…................................. podpísal dňa: 28.04.2020 
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